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Protokół nr 0002.065.2023 (LXV)

sesji Rady Miejskiej w Pszczynie

z dnia 30 listopada 2023 r.

ad. 1.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Pszczynie Leszek Szczotka otworzył LXV sesję Rady

Miejskiej w Pszczynie, która rozpoczęła się o godz. 13°°w Dużej Sali Obrad im. Ks. Piotra

Skargi.

Prowadzący obrady przywitał radnych, zastępcę burmistrza, sekretarz gminy, skarbnika

gminy, przedstawicieli jednostek pomocniczych gminy, wszystkich zebranych oraz wszystkie

osoby, które uczestniczą w transmisji dzisiejszej sesji.

Poinformował, że obrady sesji odbywać będą się zgodnie z klauzulą informacyjną, dotyczącą
RODO w sprawie transmitowania i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz

i dźwięk oraz sporządzania protokołów z posiedzeń Rady Miejskiej w Pszczynie, nagrywania
i przebiegu sesji Rady Miejskiej w Pszczynie, która umieszczona jest na drzwiach wejściowych

sali sesyjnej oraz na ekranie telewizora.

Prowadzący obrady poinformował, że na ustawowy stan 23 radnych na sali obecnych jest

22 radnych i stwierdził kworum.

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad:

1. Marek Dutkowski

2. Renata Dyrda

3. Krystyna Fuławka

4. Arkadiusz Gardiasz

5. Ireneusz Gruszka

6. Marcela Kanafek — Lewandowska

7. Henryk Kopiec

8. Jacek Kubis

9. Grzegorz Kuczera

10. Marcelina Leki

11. Andrzej Mańka

12. Barbara Psik

13. Piotr Rabaszowski

14. Monika Rąba

15. Maciej Stieber

16. Leszek Szczotka
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18. Maria Szostak

19. Łukasz Tetla

20. Marta Wojciechowska—Smolarz

21. Andrzej Wojtanowicz

22. Rafał Wróbel

23. MichałZiebura

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokofu sesji.



Przed rozpoczęciem obrad głos zabrał burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol. Powiedział:

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Drodzy Goście, pozwolicie, źe zajmę kilka minut,

bo myślę że momentjest ku temu ważny i warto cofnąć się pamięcią. 22 Iistopada 2018 roku

na tej Sali ślubowalis'my i przyjęliśmy mandaty. Po raz pierwszy zdarzyło się tak w ponad

30-letniej historii samorządu, że kadencja ma 5 lat. Dokładnie w listopadzie 2023 r.,

czyli dzisiaj mija 5 lat naszej wspólnej działalności. Chciałem z tego miejsca bardzo Państwu

podziękować za te 5 lat pracy, podziękować w imieniu swoim, w imieniu moich pracowników,

ale też w imieniu naszych mieszkańców. To wszystko, co przez ostatnie lata udało się zrobić

to bardzo dobra, merytoryczna i konstruktywna współpraca. Pozwolicie Państwo, że w tym

miejscu chciałbym przypomnieć kilka danych, kilka liczb, które pokazują jaką

odpowiedzialność na siebie wzięliśmy i wjaki sposób tą odpowiedzialność dla naszych

mieszkańców realizujemy.

0d roku 2019 do roku 2023 łącznie wszystkie budżety gminy Pszczyna przekroczyły 1,5 mld zł,

dokładnie 1.546. 080. 000 zł, tyle środkówfinansowych Państwo w kolejnych budżetach

zatwierdzali i rozdysponowali na potrzeby naszych mieszkańców. Było to też pięć budżetów,

które miały największe jak do tej pory załączniki inwestycyjne. W roku 2019 - 33.000.000 zł,

w roku 2020 — 28.000.000 zł, w roku 2021 — 24.000.000 zł, rok 2022 — wydawało nam się

wtedy, pamiętacie Państwa jak rozmawialiśmy, że to jestjuż maksimum 2 maksimum jaki

przygotowujemy załącznik inwestycyjny. Pan Skarbnik sam nie wierzył, że można zapiąć

budżet, to było 49.000.000 zł, ale rok 2023 przekroczył wszelakie oczekiwania izałqcznik

in westycyjny opiewa na 90.000.000 zł. łącznie w tym okresie 5-Ietnim wspólnie

zdecydowaliście Państwa o inwestycjach na kwotę 226.000.0000 zł. Nie bez znaczenia było

to, że w tym wszystkim aż 12.000.000 zł przeznaczyliśmy do dyspozycji naszych mieszkańców

w ramach Pszczyńskiego Budżetu Obywatelskiego, który w swoim 5-letnim okresie miał

również szczególnyjubileusz, czyli to był 10 budżet obywatelski. W tym czasie również

pozyska/iśmy sporo środków zewnętrznych, bo prawie 12.000. 000 zł zfunduszy europejskich,

które zasiliły te inwestycje o których mówiłem wcześniej. Czyli zobaczcie Państwo, w zasadzie

przekuliśmy złotówkę do dwóch. Tak naprawdę każdą złotówkę, którą in westowaliśmy, udało

nam się drugą pozyskać ze źródeł zewnętrznych, ze źródeł europejskich, czy ze źródeł

rządowych. Ważnym równieź elementem były dofinansowane dla wszystkich NGOsów,

czyli organizacji pozarządowych, które działają na terenie gminy Pszczyna, jest ich ponad

40 i bez sportu to było ponad 10.000.000 zł. W tych wszystkich budżetach równieź prawie

6. 000. 000 zł to były dotacje dla dróg powiatowych, a średnia wydatki inwestycyjne na drogi,

z tym z czym największy mamy problem, z czym najwięcej się borykamy to między

12. 000.000 zł a 13.000.000 zł rocznie łącznie oczywiście z biez'qcym utrzymaniem. Udało nam

się drodzy Państwo również zrealizować zadanie, które było długo oczekiwane, wprawdzie

pandemia spowodowała pewne zachwianie realizacji tej inwestycji ale obroniliśmy się.

Myślę tutaj o transporcie lokalnym, 9.000. 000 zł przetarg na okres całego funkcjonowania

transportu naszych czterech linii, realnie po podsumowaniu koszty utrzymania tych lini to

prawie 12.000. 000 zł. Nasi mieszkańcy mogą poruszać się po naszej gminie w końcu

autobusami, czego przez wiele lat nie było. Kolejny etap to oczywiście czyste powietrze,

to inwestycje w oświatę. O tym wszystkim oczywiście będziemy mówić na podsumowanie



kadencji. Natomiast dzisiaj ze względu na ten wyjątkowyjubi/euszowy 5-letni okres chciałem

wszystkim przypomnieć. Jeszcze raz chciałem wszystkim podziękować za te 5 lat,

pogratulować Państwu przede wszystkim merytoryki, trafnych decyzji, dobrej współpracy i na

ręce Pana Przewodniczącego chciałem zostawić taką „5”, aby kolejne jeszcze 5 miesięcy

kadencji, która została również przebiegły w tak dobrej atmosferze. ”

Burmistrz Pszczyny powiedział, że po zakończeniu sesji chciałby zaprosić na dwa szkolenia.

Jedno przygotowane przez kierownik Referatu ds. jakości Powietrza w zakresie czystego

powietrza oraz drugie przygotowane przez Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej odnośnie

tego co przygotowujemy w najbliższych tygodniach w związku z planowaną Wigilią

i działaniami prospołecznymi.

ad. 2.

Prowadzący obrady Przewodniczący rady Leszek Szczotka zapytał, czy do porządku obrad są

jakieś wnioski.

Wniosków o zmianę porządku obrad nie było. Prowadzący obrady stwierdził, że dzisiejsza

sesja odbędzie się zgodnie z przedstawionym porządkiem obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Miejskiej w Pszczynie.

4. Informacje Burmistrza Pszczyny:

1) o pracach w okresie międzysesyjnym,

2) dotycząca prowadzonych postępowań w celu określenia wzrostu wartości

nieruchomości z tytułu uchwalenia miejscowych planów zagospodarowania

przestrzennego.

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Pszczyna za rok szkolny

2022/2023.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

1) Projekt uchwały w sprawie zamiaru zmiany siedziby Przedszkola im. Kornela

Makuszyńskiego w Czarkowie w Zespole Szkolno - Przedszkolnym w Czarkowie,

2) Projekt uchwały w sprawie zamiaru zmiany siedziby Przedszkola w Studzienicach

w Zespole Szkolno—Przedszkolnym w Studzienicach,

3) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego ,,Te|eopieka dla

potrzebujących mieszkańców Gminy Pszczyna”,

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych, Behawioralnych i Narkomanii na rok 2024,

5) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych

Gminy Pszczyna na lata 2024 - 2030,

6) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pszczyna na

lata 2024 - 2027,

7) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Zory

dotyczącego udzielenia schronienia osobom bezdomnym z terenu Gminy Pszczyna,



8) Projekt uchwały w sprawie udzielenia gminie Kobiór pomocy finansowej na realizację

zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego,

9) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych,

10) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości

oraz zwolnienia na rok 2024,

11) Projekt uchwały w sprawie okres’lenia wysokości stawek podatku od środków

transportowych,

12) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023,

13) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Pszczyna.

7. Wolne głosy, komunikaty.

8. Zamknięcie obrad — LXIV sesji Rady Miejskiej w Pszczynie.

ad. 3.

Przewodniczący rady Leszek Szczotka powiedział, że protokół LXIV sesji Rady Miejskiej

z 26 paz’dziernika 2023 r. był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz dostępny na stronie

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Pszczynie.

Zapytał, czy do protokołu LXIV sesji rady są jakieś uwagi.

Uwag nie wniesiono i prowadzący obrady poddał protokół pod głosowanie.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

Przewodniczący rady stwierdził, że protokół LXIV sesji Rady Miejskiej w Pszczynie został

przez Radę przegłosowanyjeclnogłośnie.

ad. 4.

Przewodniczący obrad Leszek Szczotka powiedział, że Informację burmistrza Pszczyny

o pracach w okresie międzysesyjnym oraz dotyczącą prowadzonych postępowań w celu

określenia wzrostu wartości nieruchomości z tytułu uchwalenia miejscowych planów

zagospodarowania przestrzennego Radni otrzymali. Zapytał, czy do informacji Radni mają

zapytania lub uwagi.

Pytań, uwag nie zgłoszono i przewodniczący rady stwierdził, że ww. informacje zostały przez

radę przyjęte do wiadomości.

Informacje burmistrza Pszczyny stanowią odpowiednio załączniki nr 2 i 3 do protokołu sesji.



ad. 5.

Prowadzący obrady Leszek Szczotka powiedział, że Informację burmistrza Pszczyny o stanie

realizacji zadań oświatowych w gminie Pszczyna za rok szkolny 2022/2023 Radni otrzymali.

Zapytał, czy do tej Informacji mają zapytania |ub uwagi.

Pytań, uwag nie zgłoszono i przewodniczący rady stwierdził, Że ww. informacja została przez

radę przyjęta do wiadomości.

Informacja burmistrza Pszczyny o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Pszczyna

za rok Szkolny 2022/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji.

ad. 6.

6.1)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zamiaru

zmiany siedziby Przedszkola im. Kornela Makuszyńskiego w Czarkowie w Zespole Szkolno -

Przedszkolnym w Czarkowie.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek-Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/809/23 w sprawie

zamiaru zmiany siedziby Przedszkola im. Kornela Makuszyńskiego w Czarkowie w Zespole

Szkolno - Przedszkolnym w Czarkowie, podjęta została jednogłośnie 21 głosami „za".

Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.2)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zamiaru

zmiany siedziby Przedszkola w Studzienicach w Zespole Szkolno - Przedszkolnym

w Studzienicach.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.



Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecnos’ci 22 radnych, Uchwała Nr LXV/810/23 w sprawie

zamiaru zmiany siedziby Przedszkola w Studzienicach w Zespole Szkolno - Przedszkolnym

w Studzienicach, podjęta została jednogłośnie 22 głosami „za". Prowadzący obrady

stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.3)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przyjęcia

programu osłonowego „Teleopieka dla potrzebujących mieszkańców gminy Pszczyna”.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek-Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska—Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/811/23 w sprawie

przyjęcia programu osłonowego „Teleopieka dla potrzebujących mieszkańców gminy

Pszczyna", podjęta została jednogłośnie 22 głosami „za". Prowadzący obrady stwierdził,

że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.4)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przyjęcia

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,

Behawioralnych i Narkomanii rok 2024.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały sąjakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.



Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska—Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/812/23 w sprawie

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,

Behawioralnych i Narkomanii rok 2024, podjęta została jednogłośnie 22 głosami „za".

Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.5)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przyjęcia

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych gminy Pszczyna w Iatach 2024-2030.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/813/23 w sprawie

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych gminy Pszczyna w Iatach

2024-2030, podjęta została jednogłośnie 22 głosami „za". Prowadzący obrady stwierdził,

że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.6)
Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przyjęcia

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających

Przemocy Domowej dla gminy Pszczyna w Iatach 2024—2027.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.



Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYM UJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek-Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI(1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/814/23 w sprawie

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób

Doznających Przemocy Domowej dla gminy Pszczyna w latach 2024-2027, podjęta została

jednogłośnie 22 głosami „za”. Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała podjęta została

przez radę jednogłośnie.

6.7)
Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie wyrażenia

zgody na zawarcie porozumienia z miastem Żory dotyczącego udzielenia schronienia osobom

bezdomnym z terenu gminy Pszczyna.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/815/23 w sprawie

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z miastem Żory dotyczącego udzielenia

schronienia osobom bezdomnym z terenu Gminy Pszczyna, podjęta została jednogłośnie

22 głosami „za". Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę

jednogłośnie.

6.8)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol odczytałtytuł projektu uchwały w sprawie udzielenia

gminie Kobiór pomocy finansowej na realizację zadań z zakresu publicznego transportu

zbiorowego.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.



Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek-Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/816/23 w sprawie

udzielenia gminie Kobiór pomocy finansowej na realizację zadań z zakresu publicznego

transportu zbiorowego, podjęta została jednogłośnie 22 głosami „za". Prowadzący obrady

stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.9)

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol powiedział, że tego projektu uchwały chciał zgłosić

autopoprawkę. Dotyczy ona przeprowadzonych konsultacji społecznych i polega ona na

dopisaniu w tres’ci, w powyższym terminie nie wpłynęły opinie i uwagi dotyczące wyżej

wymienionego projektu uchwały. Pełna treść autopoprawki stanowi załącznik nr 5 do

protokołu sesji. Po czym odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie okres’lenia szczegółowych

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (19): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek-Lewandowska, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera, Marcelina Leki,

Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej Stieber, Leszek

Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska—Smolarz, Andrzej Wojtanowicz,

Michał Ziebura

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Henryk Kopiec, Marta Wojciechowska-Smolarz, Rafał Wróbel

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/817/23 w sprawie

określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich

użytkowników wieczystych, podjęta została większością 19 głosów „za", przy 3 głosach

„wstrzymujących się", bez głosów „przeciw". Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała

podjęta została przez radę wymaganą większością głosów.



6.10)
Skarbnik gminy odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek

podatku od nieruchomości oraz zwolnienia na rok 2024.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (18): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera, Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr

Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla,

Marta Wojciechowska-Smolarz, Michał Ziebura

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4): Marcela Kanafek-Lewandowska, Henryk Kopiec, Andrzej Wojtanowicz,

Rafał Wróbel

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/818/23 w sprawie

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnienia na rok 2024,

podjęta została większością 18 głosów „za", przy 4 głosach „wstrzymujących się”, bez

głosów „przeciw". Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę

wymaganą większością głosów.

6.11)
Skarbnik gminy Artur Krawczyk odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia

wysokości stawek podatku od środków transportowych.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały sąjakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (20): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej Stieber,

Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska-Smolarz, Michał Ziebura

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/819/23 w sprawie

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, podjęta została

większością 20 głosów „za", przy 2 głosach „wstrzymujących się”, bez głosów „przeciw".

Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę wymaganą większością

głosów.
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6.12)
Skarbnik gminy Artur Krawczyk odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie

gminy na rok 2023

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 22, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (22): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Henryk Kopiec, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera,

Marcelina Leki, Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej

Stieber, Leszek Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska—Smolarz,

Andrzej Wojtanowicz, Rafał Wróbel, Michał Ziebura

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 22 radnych, Uchwała Nr LXV/820/23 w sprawie zmian

w budżecie gminy na rok 2023, podjęta została jednogłośnie 22 głosami „za". Prowadzący

obrady stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę jednogłośnie.

6.13)
Skarbnik gminy Artur Krawczyk odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie zmian w

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pszczyna.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady.

Prowadzący obrady zapytał, czy do projektu uchwały są jakieś uwagi, pytania, propozycje

zmian.

Pytań, uwag, propozycji zmian nie było i przystąpiono do głosowania.

Wyniki głosowania: ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (21): Marek Dutkowski, Renata Dyrda, Krystyna Fuławka, Arkadiusz Gardiasz, Ireneusz

Gruszka, Marcela Kanafek—Lewandowska, Jacek Kubis, Grzegorz Kuczera, Marcelina Leki,

Andrzej Mańka, Barbara Psik, Piotr Rabaszowski, Monika Rąba, Maciej Stieber, Leszek

Szczotka, Maria Szostak, Łukasz Tetla, Marta Wojciechowska—Smolarz, Andrzej Wojtanowicz,

Rafał Wróbel, Michał Ziebura

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Henryk Kopiec,

NIEOBECNI (1): Marek Szklorz

W wyniku głosowania, w obecności 21 radnych, Uchwała Nr LXV/821/23 w sprawie zmian

w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Pszczyna, podjęta została większością 21

głosów „za", przy 1 głosie „wstrzymującym się", bez głosów „przeciw". Prowadzący obrady

stwierdził, że uchwała podjęta została przez radę wymaganą większością głosów.

Wykaz podjętych na LXV sesji Rady Miejskiej uch wałstanowi załącznik nr 5 do protokołu

sesji.
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ad. 7.

1. Głos zabrał radny Henryk Kopiec. Powiedział: „Panie Przewodniczący, Panowie

Burmistrzowie, Szanowni Radni, wybaczcie, że dzisiaj z karteczki, ale nie chciałbym

niczego pominąć. Rozpocznę podziękowaniami i skończę podziękowaniami. Co niektórzy

mówią, że rzadko to czynię, ale dzisiaj właśnie dokonam tego faktu. Na samym początku,

proszę Państwa, chciałem podziękować odpowiadającemu na pismo, z którym zwróciłem

się do spółki gminnej PIK, zwróciłem się z takim samym pismem do Pana Burmistrza,

z takim samym pismem zwróciłem się do redakcji Pless. W dalszej części o pewnych

sprawach powiem, ale tu chciałem podziękować Panu Maćkowi, bo od 7 lat, jeżeli chodzi

o spółkę PIK, w bardzo szybkim tempie i uważam merytoryczną otrzymałem odpowiedź,

a dotyczyła ona zaopatrzenia w wodę osiedla Polne Domy, części Piasku, nawet części

Czarkowa się dowiedziałem, z dokumentacją podpisaną, z pieczątkami. Także będę mógł

mieszkańcom przekazać informację, żeby się nie obawiali, woda jest przebadana i zdatna

do spożycia. Ale proszę Państwa, na niektóre moje odpowiedzi, nie otrzymałem

odpowiedzi w dalszym ciągu, trwa to już 7 lat. Moje stanowisko jest takie, że w tym

okresie czasu zmieniła się, proszę Państwa, zmienił się Zarząd, część pracowników zostało

zwolnionych. Jedni ci, którzy są obecnie nie odpowiadają, bo uważają, że albo ich tam nie

było, albo nic nie wiedzieli, bo są jeszcze tacy, którzy od 2010 roku piastujq tam pewne

stanowiska. Odpowiedzi na temat basenów nurkowych tych największych w Europie

Południowej sq przeróżne, bo na Komisjach, gdzie byliśmy na basenach, ja osobiście

zadawałem pytanie. Różne odpowiedzi są dotyczące regulaminów, kto jest właścicielem,

co się tam dzieje. Wszystko zależy od kogo, wszystko zależy od tego do kogo, komu

zadaję te pytania. No i każdy odpowiada mi w różny sposób. Proszę Państwa, mam takie

jedno pytanie, na które do dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi. Nie oczekuję

tego nawet w dniu dzisiejszym. Tam było jedno takie pytanie, radni znacie, bo na

tabletach to jest: Kto był organizatorem wszystkich uroczystości związanych z otwarciem

basenów nurkowych? Proszę Państwa, PIK twierdzi, że on nic nie wie na ten temat.

Proszę Państwa, na terenie spółki gminnej mają miejsce imprezyi właściciele tego terenu

nie wiedzą nic na ten temat, więc spróbuję zadać może Pan Burmistrz albo Rada

Nadzorcza, przedstawicielem jest Pan Skarbnik, odpowiedzą mi na te pytania i wtedyjuż

zakończymy i dojdziemy albo do kłamstwa albo do prawdy. Chciałem tutaj w tym miejscu,

proszę Państwa, bo sprawa się ma już ku końcowi, lada moment, bo to juz' 7 lat. Chciałem

tutaj podziękować moim dwóm kolegom. I pozwolę sobie wymienić, a więc panu

Kamilowi i panu Arkowi za zdjęcia, informacje dotyczące basenów nurkowych. I chciałem

im powiedzieć, że każdy kroczy drogą. Droga się kończy i trzeba wstąpić na następną

drogę. Także dziękuję Wam bardzo. Trzymaliście mnie bardzo długo. Trudno mi tutaj uz'yc'

słowa, czy w tym momencie byliście kolegami, czy przyjaciółmi, bo ja zresztą tutaj

mówiłem, że te dwa pojęcia dzisiaj się tak wyrugowały, że szkoda gadać. Tutaj jeszcze

chciałem podziękować Wydziałowi Gospodarki Komunalnej. Proszę Państwa 3 miesiące

dzwonienia do Wydziału Gospodarki, rozmawianie z różnymi osobami, 3 miesiqce to było

wrzesień, październik, jeszcze coś na tych drogach przed zimą można było zrobić. Wielu

z Państwa tutaj wie, jak te drogi wyglądają. Pogoda do stycznia ma być zimowa, później
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chlapa. Ja dziękuję, że mieszkańcy będą się tymi drogami poruszać: Saperska, Czołgistów,

Lotników. Te matki z tymi wózkami, ci kierowcy, ci rowerzyści. Proszę Państwa, to jest

zgroza. Ja przedwczorajjechałem Wieczorem ulicą Lotników. Ona nie jestjedną z

najgorszych. Nie ma możliwości, z'eby przejechac’. Za to bardzo dziękuję, ale wiecie

Państwo, za co dziękuję najbardziej? Że informacje, które mnie przekazywano radnemu

i przewodniczącemu osiedla, że nie ma warunków, że będą robić cokolwiek na drogach.

Ja tutaj wiem od radnych ijeżdżę na rowerze i wiele rzeczy się robiło w tym czasie.

Wiele rzeczy gdzie indziej się robiło. Także ja współczuję iprzepraszam tych mieszkańców.

Zresztą zarządcą drogi nie jestem ja, jako przewodniczący ani radny. Zarządcą i

odpowiedzialnym za stan dróg jest Pan Burmistrz. Cały czas teraz będę namawiał

mieszkańców, że to nie informacja do mnie, tylko do Urzędu Miasta i do Pana Burmistrza.

Proszę Państwa, chcę jeszcze zaznaczyć, no Pan Burmistrz cały czas uśmiechnięty,

zadowolony, ja tak na pograniczu płaczu i troszkę taki, ale wytrwam, wytrwam.

Proszę Państwa, zjednym pismem zwróciłem się do medium społecznościowego Pless.

Ja już tu na temat Plessu coś mówiłem, że raz zapłaciłem i nie zrealizowano. Czyli można

płacić, a druga strona może nic nie zrobić. Proszę Państwa, pismo polecone wysłałem

do Plessa. Wiecie Państwo, co się stało? To pismo z powrotem do mnie powróciło.

Byłem w redakcji, adres, wszystko pięknie. Pani odpowiedzialna, ona nie wie, co się stało.

Proszę Państwa, mój wniosekjest tylko taki. Jak tam na tym piśmie przeczytano adresata,

no to odesłano go z powrotem. ! tu na koniecjuż, bo teraz znowu ukuło się takie piękne

powiedzenie na cały kraj. Wszystko będziemy robić i nasze działania będą kierowane,

z'eby robić zgodnie z prawem. Ale proszę Państwa, takjak my to rozumiemy.

Dziękuję bardzo”.

Głos zabrał radny Rafał Wróbel. Powiedział: „ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie

Burmistrzu. Ja mam takie pytanie w związku, bo w punkcie 7 żeśmy podjęli tą uchwałę

podpisania umowy z Żorami dla bezdomnych. Chciałbym zapytać właśnie, bo no zimowy

czas mamy. Mamy paru bezdomnych tutaj w Pszczynie i mam rozumieć, że wszyscy ci,

którzy będą potrzebować, przepraszam, pomocy będą tam kierowani, do Zor? Bo myjako

tako Pszczyna, gmina Pszczyna, ani powiat Pszczyny nie mamy żadnej ogrzewalni,

czy noclegowni. Chcę zapytać, że po prostu i na jakich zasadach to będzie działało?

Czyjeżeli ktoś zauważy kogoś, jakiegoś bezdomnego, który śpi tam w parku, czy gdzieś

pod mostem, ma to zgłaszać do Straży Miejskiej, czy do Policji, czy do OPS-u? Żeby tq

sprawq się zajęli, oni będą tam przetransportowywani do Żor, czyjak to będzie

wyglądało? ! drugie pytanie. Bo fajnie Pan nam tutaj przedstawił na początku ile — prawie

półtorej miliarda pieniążków żeśmy rozdysponowali, czy aby nie należałoby pomyśleć nad

jakąś ogrzewalniq dla tych ludzi, którzy potrzebują pomocy, bo idzie zima, na razie te

mrozyjeszcze nie były takie, chociaż już teraz troszeczkę -5, -6 to już też jest zagrożenie

życia. Czy nie można by było pomyśleć o takiej sprawie w Pszczynie, żeby coś takiego

miało miejsce u nas też, chociaż na noc, żeby mogli ci ludzie skorzystać z takiego miejsca.

Dziękuję bardzo. "
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Ad vocem burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol powiedział, że obecni na sesji są Pani

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Pan Komendant Straży Miejskiej w Pszczynie

i poprosił o udzielenie radnemu szczegółowych informacji.

Głos zabrała Dyrektor OPS w Pszczynie Sonia Marekwia. Powiedziała: „Szanowni

Państwo, sytuacja dotycząca bezdomnych wygląda tak, że każda gmina, bo tutaj nie

moz'emy mówić o powiecie, bo to są zadania gminy, każda gmina musi zapewnić miejsca

w schroniskach, w noclegowniach i w ogrzewalniach. I może to robić na terenie innych

gmin. Nie ma obowiązku utworzenia na terenie swojej gminy. I my również mamy

podpisane takie umowy i bezdomnych z naszego terenu wysyłamy do tych schronisk,

noclegowni poza terenem gminy. Często korzystamy też z pomocy Straży Miejskiej, która

osobiście dowozi do konkretnego schroniska daną osobę w kryzysie bezdomności.”

Ad vocem radny Rafał Wróbel powiedział: „ Panie Przewodniczący, ja jeszcze chciałbym

zapytać, bo ja bym do Pani miał takie pytanie, gdzie są właśnie teraz kierowani, bo my

podpisujemy teraz umowę z Zorami, a dokąd są ci bezdomni, którzy potrzebują pomocy,

przesyłani z gminy Pszczyna?”

Dyrektor OPS odpowiedziała, że jeśli chodzi 0 schroniska, to schronienie dla mężczyzn

mamy podpisane z Centrum Pomocy Potrzebującym Schronisko Arka Dąbrowa Górnicza

ito jest na rok 2023. Mamy również podpisaną umowę ze schroniskiem dla mężczyzn

z usługami opiekuńczymi ito jest Stowarzyszenie imienia Jana Pawła II Pomoc

Potrzebującym Rybnicki Bank Drugiej Ręki. Jeśli chodzi o schronienie dla kobiet i kobiet

z dziećmi to współpracujemy z Diecezjalnym Domem Matki i Dziecka Caritas z diecezji

sosnowieckiej w Sosnowcu oraz Schronienie dla kobiet z usługami opiekuńczymi Centrum

Pomocy Potrzebującym Dąbrowa Górnicza. Jeśli chodzi o noclegownie to mamy

podpisaną umowę z Czechowicami—Dziedzicami i w tym roku do tego miejsca, czyli do

noclegowni dla bezdomnych została umieszczona w styczniu jedna osoba na jedną noc.

W tym sezonie zimowym od 10 listopada jestjedna osoba do nadal.

Następnie głos zabrał Komendant Straży Miejskiej Artur Krzyżaniak. Powiedział:

„ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, 16 osób

to są osoby w kryzysie bezdomności. Dzisiaj odbywało się kolejne liczenie wraz

z pracownikami OPS-u. Objeźdźa/iśmy wszystkie miejsca. Dwa razy w sezonie zimowym

takie rzeczy robimy. Wszystkie te osoby, które potrzebują naszej pomocyjq uzyskują.

Między innymi mogę podać pięć przykładów w tym miesiącu, który się właśnie kończy,

wyjazdów do Dąbrowy Górniczej. Czyli te osoby są przygotowywane przez OPS, wyraziły

przede wszystkim zgodę. Proszę o tym pamiętać, bo ta osoba musi wyrazić zgodę na

pobyt w takim ośrodku. Jeźelijej nie wyraża, no to my po prostu dozorujemy, staramy się

ich odwiedzać. Te mrozy, takjak Pan wspomniał, to są 2-3 tygodnie i mamy p0 zimie,

ale jednak się powtarzają. Chcę tylko powiedzieć, bo odnośnie ogrzewalni, zobaczmy to

w tym roku na przykładzie tego, co się będzie działo p0 podpisaniu umowy z Zorami,

ile osób zawiezie Straż Miejska, jakie były koszty, bo popatrzmy też na koszt

wybudowania, wyposażenia ipotem nadzorowania takiej ogrzewalni w Pszczynie, czy jest

ona aż tak potrzebna. Jeszcze raz powiem Państwu, ja mówię o wynikach powiedzmy

z początku sezonu, 16 osób, o których wiemy, moifunkcjonariusze znajq te osoby,
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te osoby znajq moifunkcjonariusze, sq pracownicy OPS—u, pracownicy socjalni, takjak

mówię panuje kompletna kontrola nad tym tematem. Mogę Państwa w zupełności

zapewnić, jestem dziewiąty rok Komendantem, nikomu z bezdomnych nic się nie stało.

Były dwa przypadki, ale one nie dotyczyły kryzysu bezdomności. Jeszcze chciałbym tylko

dodać, technicznie Pan pytał, jak to zgłoszę. Zgłaszamy to Straży Miejskiej, dyżurny Straży

Miejskiej pracuje w godzinach od 7 do 19. Telefony Państwo znacie. Bądź generalnie

można mnie to zgłosić. Ja kontaktuje się z panią dyrektor, czy z pracownikami

inadzorujemy całą tą podróż tego człowieka aż do Dąbrowy, czy w tej sytuacji do Żor,

do ogrzewalni. Proponuję porozmawiać o tym po sezonie zimowym, jak to było, ile było

wyjazdów, jakie były koszty z tym związane. Wozić będziemy my oczywiście”.

Ad vocem radny Rafał Wróbel powiedział: „Pani Dyrektor, ja mam takie pytanie, bo Panie

Naczelniku, to jest nie do końca, my nie wiemy, jak długo będzie zima ijakie będą mrozy,

tego nikt nie wie, to możemy tak przypuszczać, a może być tak, że.... Ja rozumie i nie

mówię tutaj, żeby czegoś, że coś budować. Można ewentualnie zaadaptowaćjakiś

budynek. Są segmentowe takie kontenery, które można ustawić. Też to można

wykorzystać w takim, a nie innym celu. lja do Pani Dyrektor mam takie pytanie. Czy Pani

jako dyrektor OPS—u widzi możliwość i potrzebę stworzenia takiej ogrzewalni? Bo ja nie

mówię, że noclegowni, ale ogrzewa/ni, takiej, żeby po prostu ktoś, kto jest na zewnątrz,

ma możliwość, że może przyjść tam o godzinie, dajmy na to 19.00 czy 18.00 i do rana,

tam żeby mógł się ogrzać ifunkcjonować na następny dzień, czy nie trzeba czegoś takiego

w Pszczynie? Bo myślę, że jako tako byłoby nas stać na zorganizowanie czegoś takiego

oa' późnejjesieni do wczesnej wiosny, czylijeżelijuź temperatury są takie, a nie inne,

że można po prostu sobie odpuścić temat”.

Dyrektor OPS odpowiedziała, że oczywiście, jeśli chodzi o ogrzewalnię, to jest sezonowe

zapewnienie takiego schronienia i są konkretne daty, jest też konkretny zakres,

co powinno znajdować się w takiej ogrzewalni, jest rozporządzenie na ten temat.

Co do ogrzewalni to ja zaproszę wszystkich Państwa radnych, żebyście sięgnęli do moich

sprawozdań, które ja co roku piszę. Z całego roku muszę napisać takie sprawozdanie

z dzia’ralnos’ci i w ostatnim punkcie jest coś takiego jak potrzeby w zakresie pomocy

społecznej. Możecie Państwo sięgnąć do ostatniego sprawozdania, które oddałam do

końca lutego. Ja mam nadzieję, że Państwo czytacie. Tam jest punkt, który dotyczy

bezdomności ijest tam napisane, że widzi taką potrzebę.

Ponownie głos zabrał radny Henryk Kopiec. Powiedział: „Panie Przewodniczący,

ja w zasadzie nie w tym temacie, ale chciałem tutaj przypomnieć rok 2013-2014, Komisjq

chyba Gospodarki byliśmy w Oświęcimiu i wtedy w protokole był taki zapis, zamysł, żeby

na terenie gminy właśnie coś takiego stworzyć. 2013—2014 to jest 9-10 lat, ale to jest tak

w normie się jeszcze mieścimy. Ale proszę Państwa, ja chciałem nie prowadzić tutaj

dyskusji na ten temat, tylko chciałem odgrzać takie stare kotlety przy okazji. Obecnie

widzimy, co się dzieje na terenie Pszczyny. Głośny temat ulicy Hallera. Masę komentarzy,

na pewno będą spotkania, chociaż to jużjest musztarda po obiedzie, uważam.

Panie Burmistrzu, ja jeszcze chciałem, dlatego że widzę co się dzieje, mam ulicę

Bieruńskq, jedną z głównych, także z okna widzę godzina 15.00 do godziny 18. 00, trzysta,
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czterysta metrów kolejka samochodowa na skrzyżowaniu ulicy Bieruńska na dzień

dzisiejszy. To samo zaczyna się dziać na Polnych Domach. Zostało nam jeszcze

skrzyżowanie na drodze oświęcimskiej. 0d 2010 roku walczę, mały problem, mały

fragment, ale byłaby to też możliwość ucieczki szczególnie samochodów osobowych

w kierunku na Katowice. Panie Burmistrzu, przypominam, droga równoległa do DK1,

w całym kraju drogi krajowe, drogi ekspresowe, z lewej, z prawej strony, drogi którymi

mieszkańcy dojeżdżają do swoich posesji. To na dzień dzisiejszy wjakimś stopniu

rozwiązałoby to problem. Państwo, którzy znacie ten teren, Polne Domy, strona

wschodnia, Podstarzyniec na dzień dzisiejszy robili działania, no izrobili ulicę Hallera,

światła, wszystko fajnie, ulica Braci Jędrysików, ale teraz ten ruch pójdzie albo na ulicę

Bieruńska, albo na ćwiklice na światła, przez Jankowice, całe ćwiklice na światła albo na

Polne Domy tymi przepisowymi, zgodnie z gabarytami, z normami technicznymi dróg.

Tak to teraz będzie trwała przez ileś tam lat. Więcja chcę odgrzać stary kotlet bez

wielkich nakładówfinansowych, tylko dobra wola, dlatego że ta dobra wola od 2010 była

ze strony Zarządu Dróg Wojewódzkich i ze strony Starostwa. Mamy dokumenty, mamy

pisma. Proszę Państwa, zrobiono dojazd do Hotelu Piaskowego, który stoijuż trzy lata,

tam nikt nie dojeżdża i on padnie s'mierciq naturalnq, takjak Paleja chyba. Tego nikt tam

nie kupi w tym miejscu. Także mam prośbę, zastanówmy się, przynajmniej osobówki,

które lecą na Katowice, będą miały mozliwość przez te jeziora mazurskie, tam muszą

przejechaćjeszcze, będą miały możliwość ucieczki na Polne Domy i włączenia się do ruchu

trochę wyżej. Innej możliwości na dzień dzisiejszy nie widzę. Wiem, że będzie to gorqcy

temat, ale jeszcze raz mam prośbę i tylko apeluję. Dziękuję bardzo”.

Głos zabrał burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol powiedział: „Drodzy Państwo, sprawa

bezdomnościjest sprawą bardzo trudna. To nie jest coś, co się da rozwiązaćjedną decyzją

Rady, czyjedną decyzją Burmistrza niestety, ale często te osoby pomimo tego, że oferuje

się im pomoc, oni z tej pomocy nie chcą skorzystać. Tematjest wrażliwy, tematjest

bardzo trudny, nie tylko u nas, ale w innych miejscowościach. Rozważamy również

możliwość postawienia kontenerów podobnych do tego, jak postawiło Jastrzębie, takich

ogrzewanych. Nie jest wykluczone, że jeszcze uda nam się to zrobić. Natomiast problem

jest z lokalizacją. Zresztą taką ogrzewalnię próbowaliśmy robićjuź dwukrotnie z panią

dyrektor, niestety inaczejjest, jeżeli to robi organizacja pozarządowa, wtedy im jest

łatwiej, inaczejjak to robi instytucja, ponieważ wszystkie przepisy budowlane w zasadzie

dwukrotnie wykluczyły nam możliwości wykorzystania pomieszczeń, które

proponowaliśmy. Ale oczywiście mamy na uwadze to, co się dzieje. Wiemy, że ci ludzie

mają potężny problem, szczególnie w okresie zimowym, stąd też pracownicy i OPS-u,

myślę tu o pracownikach socjalnych ipracownicy Straży Miejskiej, monitorują te osoby,

szczególnie w tym okresie, kiedy te mrozy są wyższe”.

Burmistrz Pszczyny Dariusz Skrobol zaprosił na dwa wydarzenia, które odbędą się

w najbliższym czasie. I tak w swoim imieniu jak również w imieniu radnej Marceliny Leki

zaprosił na najbliższą niedzielę na godz. 1600 na Galę Wolontariatu. Chcemy podziękować

osobom, które pomagają we wszystkich sferach i tych najtrudniejszych bezdomności,

ale też w sytuacjach trudnych i zdrowotnych i lokalowych. Ta Gala Wolontariatu to jest
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taki ukłon dla wolontariuszy, którzy robią to bezpłatnie, robią to z własnej woli.

Warto im podziękować. Jeżeli ktoś z Państwa chciałby uczestniczyć w tym wydarzeniu,

to zaprasza. Zaprosił także na Pszczyński Jarmark Świąteczny, który odbędzie się 15, 16,

17 grudnia. Dla informacji jak Państwo widzicie, w tym roku zdecydowaliśmy

o uruchomieniu lodowiska. W zeszłym roku ze względu na niepewne ceny energii

zdecydowałem o tym, żeby lodowiska nie rozkładać. Spotkało się to z dużym

niezadowoleniem przedsiębiorców na pszczyńskim rynku, gdzie otrzymaliśmy informację,

że w momencie, kiedy jest lodowisko jakoś ten handel jeszcze tutaj działa, więc w tym

roku mamy już wprawdzie stabilne ceny energii, jesteśmy po przetargu, jeszcze do końca

roku obowiązują nas stawki z zeszłorocznego przetargu. Zdecydowaliśmy o uruchomienie

Iodowiska i Iodowisko będzie uruchomione od 6 grudnia w godzinach

przedpołudniowych i wczesnopołudniowych dla naszej młodzieży szkolnej, po południu

na zasadzie biletowania. A od 1 grudnia, czyli już teraz, lodowisko działa.

Serdecznie zaprasza wszystkich, którzy chcieliby trochę aktywnie spędzić czas na

pszczyńskim rynku.

6. Przewodniczący rady Leszek Szczotka przedstawił informacje z działalności Rady Miejskiej

w Pszczynie w okresie międzysesyjnym. Powiedział, że 10, 17 i 24 listopada odbyło się

posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 23 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji, 27 listopada odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Budżetu,

Komisji Gospodarki, Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Sportu i Kultury Fizycznej.

Natomiast w dniu dzisiejszym przed sesją odbyło się jeszcze posiedzenie Komisji Budżetu.

7. Przewodniczący rady powiedział, że kolejna sesja rady planowana jest na 19 grudnia br.

ad. 8.

Prowadzący obrady stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim

za uczestnictwo w obradach i o godz. 1349 ogłosił zamknięcie LXV sesji Rady Miejskiej

w Pszczynie.
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